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                    Abstract
We reviewed patients with cervical disc prosthesis replacement for single-level cervical disc disease to evaluate its clinical effect and maintenance of cervical spine motion. Fifteen patients underwent Bryan artificial cervical disc replacement and were followed-up for at least 24 months. No neurological or vascular complications were observed during or after operation. JOA, VAS, and NDI scores showed statistical significant improvement in our follow-up. The procedure achieved an 87% (13/15) satisfactory rate at 24-month evaluations according to Odom’s criteria. The range of motion (ROM) of the cervical spine, treated segment, adjacent segment, and functional spinal unit (FSU) decreased at early follow-up, but they recovered to the preoperative level at 12- and 24-month follow-up. Also, preoperative lordosis of the cervical spine and FSU were not only maintained but also even improved during the 24-month follow-up. No obvious degeneration of adjacent discs were found at MRI. There were no cases of prosthesis subsidence or extrusion. The cervical disc prosthesis showed a good clinical outcome; it also restored ROM of the cervical spine and reestablished cervical curvature in our 24-month follow-up. But to be sure of its long term effect, a longer follow-up is needed.


Résumé
Nous avons revu les patients ayant bénéficié d’une prothèse cervicale de disque, placée à un seul niveau ceci afin d’évaluer le bénéfice clinique et la persistance de la mobilité cervicale. 15 patients ayant bénéficié d’une prothèse de disque de type Bryan ont été suivis avec un minimum de 24 mois. Aucune complication neurologique ou vasculaire n’a été observée durant l’intervention. Le score de la JOA et le score douleur VAS et le score NDI ont montré de façon significative une amélioration au dernier suivi de ces patients, le taux de satisfaction étant de 87% (13/15) à 24 mois selon les critères de Odomi. La mobilité de la colonne cervicale (FSU) après un limitation passagère précoce est entièrement récupérée à un niveau identique au niveau pré-opératoire entre 12 et 24 mois de suivi. La lordose préopératoire de la colonne cervicale et la mobilité segmentaire FSU non seulement sont maintenues mais sont aussi améliorées durant ces 24 mois de suivi. Nous n’avons pas observé de dégénérescence des disques adjacents à la prothèse discale à l’IRM. Il n’y a pas eu de tassements ou d’extrusion de la prothèse discale. Cette prothèse et les disques cervicaux ont un bon devenir clinique qui permettent de restaurer la mobilité de la colonne cervicale, de rétablir la courbure cervicale à 24 mois de suivi, mais néanmoins, un suivi à long terme est nécessaire.
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